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Zápis ze společného jednání předsednictva SPOV OK a SMS ČR konaného dne 

3. prosince 2024 
 

Počet členů celkem:                       Počet přítomných:                  Počet nepřítomných: 

                                                           členů:                                        členů:           

11                                                       8                                                3 

 

Program SPOV OK: 

1. Soutěž Vesnice roku 2024, závěry z letošní slabé účasti obcí OK, přehled podnětů a připomínek 
z šetření od starostů z dotazovaných obcí, novinky ve vyhlášení SVR od roku 2026 

2. POV 2025 
3. Spolupráce SPOV OK s SMS ČR 
Program SMS ČR: 

1. Krajské volby – zastoupení SMS ČR v orgánech kraje, schůzka na Olomouckém kraji  

2. Financování nepedagogických pracovníků 

3. Informace o přípravě podnětů SMS ČR k novému RUD 

4. Společenství obcí 

5. Diskuse 

6. Závěr 

Zápis: 

Úvod. 
V úvodu jednání místopředseda Stanislav Cetkovský, přivítal přítomné a konstatoval, že je přítomna 
nadpoloviční většina členů a poděkoval za účast. Členů předsednictva SMS ČR se zúčastnilo celkem 8, viz 
prezenční listina. 
 
1. Soutěž Vesnice roku 2024, závěry z letošní slabé účasti obcí OK, přehled podnětů a připomínek 

z šetření od starostů z dotazovaných obcí, novinky ve vyhlášení SVR od roku 2026 
Tajemník informoval přítomné o tom, že 4.11.2024 bylo rozesláno celkem 371 emailů na všechny 
potencionální zájemce, tj. obce do 7 500 obyvatel, které by se do soutěže Vesnice roku podle současných 
pravidel mohlo přihlásit. Součástí dopisu byla i výzva, aby takto oslovené obce zaslaly svoje podněty nebo 
připomínky. Do dnešního dne se však nikdo neozval. Není cílem do této akce nikoho nutit, proto bude 
nutné největší pozornost věnovat na motivační semináře v roce 2025. 
Mgr. Eduard Kavala seznámil přítomné s novinkami k SVR 2025 s tím, že zašle k tomuto písemné podklady. 
Je předběžná dohoda s MMR ČR, že bude pouze jeden vyhlašovatel, a to SPOV ČR. Bude nutné přes 
Asociaci krajů ujednotit udělování stuh a 2.  a 3. místa v krajských soutěžích. Zástupci SMS ČR přislíbili, že 
by v rámci krajského sdružení ještě před vyhlášením SVR 2025 uspořádali tzv. Public realitions (PR) 
k soutěži. 
 

tel:581227032
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2. POV 2025 
Tajemník informoval o tom, že 25.11.2025 schválila Rada Olomouckého kraje podmínky pro vyhlášení POV 
2025. Veškeré informace týkající se programu jsou vyvěšeny na webu OK. 
POV 2025 - alokace celkem 44 841 000 Kč 
1. Podpora budování a obnovy infrastruktury obce max. 700 tis. Kč pro obce do 2000 obyv. 
Alokace 39 841 000 Kč. 
Výše dotace pro obce do 1000 obyv. 60% 
Výše dotace pro obce nad 1000 obyv. 50% 
2. Podpora zpracování ÚPD max. 200 tis. Kč pro obce do 2000 obyv. 
Alokace 2 000 000 Kč. 
Výše dotace pro obce do 1000 obyv. 60% 
Výše dotace pro obce nad 1000 obyv. 50% 
3. Podpora přípravy PD max 300 tis Kč. pro obce do 500 obyv. 
Alokace 3 000 000 Kč. 
Výše dotace pro obce do 500 obyv. 60% 
Podávání žádostí od 20.1. do 4.2.2025 
Termíny seminářů: 14.1.2025 pro zájemce, obce do 2000 obyvatel z okresů Prostějov, Jeseník, Šumperk  
16.1.2025 pro zájemce, obce do 2000 obyvatel z okresů Olomouc, Přerov 
RAP – podání žádosti https://www.olkraj.cz/portal/ 
 
Program SMS ČR: 

1. Krajské volby – zastoupení SMS ČR v orgánech kraje, schůzka na Olomouckém kraji  

Předseda KS SMS ČR Ing. Jan Konečný informoval přítomné o obsazení KRVaZ OK členy SPOV OK a SMS 

ČR. Bude dohodnuta schůzka na OK s náměstkem hejtmana OK Ing. Jelínkem. 

2. Financování nepedagogických pracovníků 

K této problematice se rozvinula široká diskuse a většina s přítomných hovořila o špatných zkušenostem 

s tímto financováním.  

1. Informace o přípravě podnětů SMS ČR k novému RUD 

Vládní návrh změn v rozpočtovém určení daní tak vyvolává zcela legitimní diskusi, protože současná 

podoba návrhu zákona opakovaně stvrzeným závazkům vlády vůči obecním samosprávám neodpovídá. 

Návrh na změnu RUD schválený vládou znevýhodňuje menší města a obce. Už samotný fakt, že naše země 

má podle jedné statistiky 10,8 mil. obyvatel a podle druhé takřka 11,2 mil. obyvatel odkrývá neuvěřitelnou 

absurditu. Pokud však vláda ve snaze správně dopočítat všechny obyvatele naší země schválí návrh, který 

ve svých důsledcích bude znamenat, že mají rozpočty především menších obcí souhrnně významně tratit, 

je správné, že se SMS ČR, ale i SMO ČR a mnozí hejtmani ozývají, že takový návrh na změnu financování 

krajů Asociace krajů ČR vůbec nenavrhovala.  

K této problematice byla rovněž vedena široká diskuse. Mgr Jana Přecechtělová se ve svém příspěvku 

odkazovala na kalkulačku k RUD. 

 

4. Společenství obcí 

Hlavním cílem společenství obcí je společný postup při zajišťování veřejných služeb v území, které jsou 

v kompetenci obcí a měst. Jedná se tedy o zajišťování koordinace veřejných služeb na území členských 

obcí a strategického rozvoje tohoto území. Je to vlastně další možná platforma pro realizaci meziobecní 

spolupráce pro podporu výkonu veřejné správy na dobrovolné bázi, a to v rámci správního obvodu obce 

s rozšířenou působností (ORP). Jde o svazek obcí – může tedy plnit veškeré úkony jako DSO. Může také 

vytvářet podřízené organizace (obchodní společnosti, příspěvkové organizace). 

https://www.olkraj.cz/portal/


V tomto se může také jednat o skryté slučování obcí. Je otázkou, do jaké míry může docházet k efektivní 

spolupráci a sdílení zdrojů, aby mohly obce lépe čelit ekonomickým a administrativním výzvám, a toto má   

snížit tlak na jejich slučování? Ze společného jednání tak vyplynulo, že společenství obcí může být za 

určitých a rovných podmínek dobrým pomocníkem.  

Z důvodu jednotného postupu při předkládání podnětů, ve věci vyjasnění problematiky dobrovolného 

svazku obcí. navrhl Mgr. Eduard Kavala, že připraví koncept dopisu pro předsedy (SMO ČR, SMS ČR, SPOV 

ČR a ADSO), aby k tomuto bylo zaujato jednotné stanovisko. 

5. Diskuse 

Mgr. Eduard Kavala v průběhu jednání elektronicky rozeslal Interaktivní cenovou mapu, která je uložená 
na portálu: https://www.mfcr.cz/cs/rozpoctova-politika/podpora-projektoveho-rizeni/cenova-
mapa/cenova-mapa-infografika  
Interaktivní cenová mapa je zpracována pro 4 typy bytů – 1. velikostní kategorie (1+kk, 1+1), 2. velikostní 
kategorie (2+kk, 2+1), 3. velikostní kategorie (3+kk, 3+1) a 4. velikostní kategorie (4+kk, 4+1). 
Mapa v sobě agreguje veškerá dostupná data o nájemním trhu, především potom informace z nabídek na 
realitních portálech. Interaktivní cenová mapa ukazuje výši nájemného referenčního bytu příslušné 
velikostní kategorie – tedy ukazuje hodnotu nájemného u bytu, který je starší, není vybaven, bez garáže, 
parkoviště apod. 
Diskutovalo se o povinném čipování psů, které je dodnes nejednotné, o tom, že ORP nemají motivaci 
pomáhat malým obcím, o kontejnerech na textil a různé výši poplatků, kritizovaná byla vyplácená 
superdávka pro nepřizpůsobivé občany, příspěvek na bydlení apod. Mgr. Jaroslav Štřelák informoval 
o změně legislativy v aplikaci uzavírek silnic. Ing. Kateřina Mračková navrhovala, aby se obce ve věci 
vystavování složitých rozhodnutí obracely na kraje, které by takto mohli obcím ulehčit. Bc. Jarmila 
Stawaritschová navrhla, aby se motivační semináře k SVR konaly i ve formě on-line. 
 
6. Závěr 
Toto společné jednání bylo kvitováno s povděkem, s tím, že by se mělo konat častěji. Pro takovéto jednání 
bude nutné dát o sobě vědět minimálně termínově. Místopředseda SPOV OK Stanislav Cetkovský na závěr 
všem poděkoval za bohatou diskusi a jednání ukončil. 
 
 
Usnesení. 
 
Předsednictvo SPOV OK a SMS ČR: 
 

1. B e r e  n a  v ě d o m í  –  informace k SVR 2024 a 2025 
2. B e r e  n a  v ě d o m í  –  informace k POV 2025 
3. B e r e  n a  v ě d o m í –  informace předsedy SMS ČR Ing. Jana Konečného a Mgr. Jany 

Přecechtělové o financování nepedagogických pracovníků a informace o přípravě podnětů SMS 
ČR k novému RUD 

4. S o u h l a s í  –   aby Mgr. Eduard Kavala připravil koncept dopisu ve věci vyjasnění problematiky 
dobrovolného svazku obcí.  

. 
                                                    Zápis vyhotovil:                                           Schválil: 

Datum:                                       9.12.2024                                                    9.12.2024     

Jméno:                                       Josef Londa, v.r.                                          Stanislav Cetkovský, v.r. 
                                                    tajemník                                                        místopředseda  
 

 

Podpis:                                       …………………………………………….                     ……………………………………….. 



 

 

 



 

 


